

Referat fra lokalrådet d. 03.05.2023 kl. 19.00 Kirkehuset

Tilstede Jean, Bjarne, Jørn, Jørgen og Kirsten. Christian meldt afbud.

1. **Velkommen (Jean)**
2. **Kort status over økonomien (saldo) Kirsten**  
Saldo på 2.098,51 dags dato – vi har ikke modtaget årets tilskud på 10.000 endnu.
3. **Vores samarbejdsaftale med kommunen underskrives.**  
Jean siger ok til aftalen.
4. **By-syn datoer (Uge 23 tirsdag d. 6 kl. 08.45 – 10.15 eller tors. d. 8. kl. 15.30 – 17.00)**  
**Hvad handler bysyn om. Handler det også om Vesterlund?**  
Planen for Thyregod udarbejdet sidste år fortsættes.  
Lokalrådet lavet opslag på Lokalrådets egen hjemmeside samt på FB på Vesterlund og Vester sogn samt Thyregod og omegn (især tænkt på landområder i Thyregod sogn, da der er lavet plan for Thyregod by), så vi også får input herfra.  
By-syn den 8. juni kl. 15.30 – 17.00. Jean og Bjarne deltager i Thyregod og Jørn er med i Vesterlund.
5. **Udvalg til landsbyvision (Mathias Arico er med). Hvordan med Vesterlund?**  
Jean spørger efter en køreplan og arbejder videre hermed sammen med et par unge mennesker fra både Thyregod og Vesterlund. Oplandet skal huskes – det er vigtigt.
6. **Opfølgning på igangværende sager**
  - A: **Status på "cykelstationer" i Thyregod.**  
Christian arbejder hermed og informerer ved næste møde.
  - B: **Status på stenmel til petanquebanen – Tidligere ansøgning fra Mona Schulz, pensionistforeningen.**  
Jean hjælper med at søge hos Strakspuljen.
  - C: **Opfølgning på vejudvalgets aktiviteter**  
Drøftet under punkt 4
7. **Fremadrettet**
  - A: **Indvielse af cykelstien. Hvordan/ hvornår/ hvem....?**  
Jean kontakter forstander Søren fra efterskolen. Vi vil gerne en dag, hvor efterskolen kan være med og lokalbeholdningen fra både Thyregod og Vester har mulighed for at deltage.
  - B: **Skal vi have en hundeskov? Vi har en egnet grund (?) Lokalrådets rolle til igangsætning?**  
Der arbejdes videre hermed. Der skal findes personer, som vil stå for det.
  - D: **Status over vejudvalgets opgaver og opfølgning. Er det noget andet, Jens Erik Svane efterlyste på årsmødet?**  
Drøftet under punkt 4
  - F: **Almennyttigt byggeri på Solsortevej – Har Domea en tidsmæssig bagkant?**  
Gerda Jørgensen vil undersøge – jf. årsmødet.

Vi afventer, men det forlyder, at priserne er ved at nærme sig det, så vi håber, at projektet kan sættes i gang.

**G: Vi skal være obs på den kommende høring vedr. ”Skovlunden 5”.**

Ja, vi følger med i sagen.

**H: Det gamle mejeri – hvordan kan vi gribe den opgave an.**

Vi tænker videre herpå.

**I: Hvordan kan vi generelt inddrage Gerda Jørgensen, Svend Erik Nielsen, Kenneth Fredslund, andre?**

Dagsordner sendes til alle tre med ønske om kommentarer inden mødet. Gerda inddrages ved opgaver vedr. teknisk udvalg.

## **8. Næste møde**

Mandag den 26. juni kl. 19.00

## **9. Eventuelt**

**Indvilgelse af cykelsti**

**Tirsdag d. 30/5: kl. 9-12**

**Onsdag d. 31/5: kl. 11-16**

**Torsdag d. 1/6: kl. 14-17**

**Jens Erik Svane ringede efter et møde med Lilleskov Slot**

**Der skal bruges frivillige (hvad gør vi)**

**Blå skilt efter broen på Brandevej som viser vej til Lilleskov Slot (Kommunen)**

Vi råder Jens Erik Svane til at lægge det op på ThyregodVester portalen og derefter skal de selv sørge for deling heraf.

Vi kan tilbyde at forespørge hos forvaltningen vedr. blå skilt.

**Revision af forretningsorden**

Bjarne kommer med et oplæg til næste møde.